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   LANDSBYGDSRÅDET 
  
Tid:  
 
Plats:  

Tisdagen den 20 maj 2025, kl. 18.00 – 20.00 
 
Älvarnas hus, Niemisel 
 

  
Närvarande:  Fredrik Hansson, Ulrika Lundberg, Anna Säthergren, Erika 

Hansson, Mia Gulliksson (ersättare), Gudrun Hjalmarsson, 
Hillevi Sandström, Marianne Holmfrid, Urban Manér, Kjell 
Eriksson (ersättare), Sandra Viklund (ersättare för Josefin 
Bennet-Kjellson) 

  

   
  
Frånvarande: Josefin Bennet-Kjellsson, utvecklare Luleå kommun, Ann-Sofi 

Öberg, Samuel Ek, Jenny Hallergren Norlin, Marika Vesterberg, 
Emmeli Lindgren, Angelica Elvelin (ersättare), Andreas Hoffsten 
(ersättare)  

  
Sekreterare:  Sandra Viklund, samhällsstrateg Luleå kommun   
   
 
 
 
1. Mötets öppnande 
Ordförande öppnar mötet med att hälsa alla välkomna och förklarar mötet 
öppnat. 
 
2. Val av justerare 

Att jämte ordföranden justera minnesanteckningarna valdes Marianne 
Holmfrid.  
 

3. Information från Luleå kommun 
 
- En genomgång av föregående mötesprotokoll: 
Vid förra mötet hade Tanja och Roger från kommunen en dragning om 
det nya bidragssystemet, vilket även har lyfts på byaforumet.  
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Bredband/fiber i Vitådalen: Openinfra ser över möjligheten att dra fiber 
till Vitådalen.  
Årets landsbygdsprojekt. Detta togs även upp på byaforum.  
 
- Sandra Viklund informerar om förslag till skärgårdsplan  
Sandra tackar för alla synpunkter under samrådsremissen och för visat 
engagemang. Totalt inkom 18 skriftliga yttranden, varav sju från främst 
föreningar, företag och myndigheter samt 11 yttranden från 
privatpersoner. Allmänt positivt att ett planförslag finns framtaget och 
att delar av planförslaget är väl genomarbetare. Samtidigt finns önskemål 
om att planen ska vara konkret och peka på insatser som ska göras samt 
att hantera fler frågor kring boende än vad den gör. 
 
Sandra informerar vidare om att efter samråd har intern förankring och 
diskussion skett. I våras lyftes planen för avstämning med den politiska 
majoriteten där det blev tydligt att de folkvalda (kommunfullmäktige) 
ska peka ut inriktning för skärgården och därmed skapa 
handlingsutrymme för respektive nämnd. Konkreta åtgärder behöver 
inarbetas i ett samlat underlag till verksamhetsplanering och kommande 
plan- och budgetprocesser. Det är dock viktigt att dialog med intressenter 
förs avseende underlaget till verksamhetsplanering så att de åtgärder 
som budgeteras är relevanta och linje med vad som behövs för 
utveckling.  
 
Plan för skärgården har därför omarbetats och pekar ut en vision för 
Luleå skärgård 2035 samt strategier och strategiska mål. Det är viktigt att 
kunna göra uppföljning av målen och om utvecklingen sker mot den 
vision som anges. Planen talar också om hur det ska genomföras samt  
anger och viktiga insatser. Detta innebär att planen blir avsevärt mindre i 
omfattning. Förutsättningar, möjligheter och utmaningar beskrivs i en 
bilaga, ett kunskapsunderlag till stöd för planen.  
  
Landsbygdsrådet har önskemål om att den nya versionen skickas på 
remiss innan politiskt beslut med minst 2 veckors svarstid. Det uppfattas 
också som att planen blir diffus och skapar möjligheter för kommunen att 
inte göra någonting. Planen måste vara konkret för att utveckling ska ske. 
En för översiktlig plan kan lika gärna vara en del av Program till Luleå 
2040 (översiktsplanen). Landsbygdsrådet och Luleå byaforum önskar att 
få vara samrådsremiss. Sandra återkopplar till Erika Hansson om 
möjligheter till en ev remissomgång innan politisk beredning och beslut. 
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- Presentation av inkomna synpunkter från Landsbygdsforum 
Fredrik visar genomgång av utvärderingen från Landsbygdsfourm den 
14 maj 2025. Generellt bra! Det som kunde ha varit bättre, är att få med 
fler ungdomar, ge tid till varje by att berätta om sin verksamhet. Kan 
inspirera. 
Förslag på tema: mark och odling, mer konkret. Även om vi haft ämnen 
tidigare så kan det vara aktuellt att ta upp igen, förutsättningar ändras. 
Kan exempelvis vara en ny vinkel på samma ämne.  

   
- Ansvarsfördelning/vidareförmedling av information:  
Hur går informationsspridningen till? Vem ansvarar för att info kommer 
ut från Landsbygdsrådet? Finns en gemensam facebookgrupp ”Mittbyar i 
Luleå”, ”Det händer i byar runt Luleå.” Är Landsbygdsrådets ansvar att 
sprida till föreningar? Förslag: Luleå kommun ”gör reklam” för 
minnesanteckningar från kommunala råd på Landsbygdssidan på 
kommunens hemsida.  
 
- Förslag om att kulturpott ska delas mellan föreningar och företag som 
gör insatser på landsbygden/gynnar landsbygdsutveckling. Företag 
driver vinstdrivande verksamhet, vilket inte föreningslivet gör. Det ställs 
också olika krav på föreningar och företag. Det uppfattas som att en större 
krav ställs på föreningar än på företag. Det är bättre med en uppdelning 
av potten, en pott för ideellt arbete och en för näringslivet.  
Fredrik tar med frågan till kultur- och fritidsförvaltningen.   
 
- Bidragssökande: Kommer det att erbjudas en digital utbildning?  
Finns det? Tanja kommer att ha en digital presentation. Förslag att Tanja 
håller en miniutbildning i samband med planerad (digital) presentation.   
 
- Öppet informationsmöte den 3 juni om bo- och byggemenskap,  
På stadshuset mellan kl 18.00-19-00. Syftet är att öka kunskapen om 
byggemenskaper. Startstöd kan sökas hos Boverket, 400 000 kr. Matilda 
Eriksson på kommunstyrelseförvaltningen är kontaktperson.  
 
- Samråd om fördjupad översiktsplan för Bensyn Björsbyn sker till 

hösten. 
 
- Årets landsbygdsprojekt 2024: 
Fredrik och Ulrika har sett nomineringarna till de tre förslagen, dessa är:  
-  Beredskapsplan Hindersön, Luleå skärgård,  
- Barnens upptäckarstig i Örarna  
- Prästholmsterrängen 
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Förslag till Årets landsbygdsprojekt är utsett av Fredrik och Ulrika.    
 
På grund av att prisutdelning sker i augusti kommer presentation av 
vinnande projekt med motivering bifogas nästkommande 
minnesanteckningar för landsbygsrådet.  

  
Vinnare beslutas formellt på kommunstyrelsens sammanträde den 11 
augusti.   
 

4. Information/frågor från Lule Byaforum 
 
Remisser 
Landsbygdsforum bör anges som remissinstans i olika ärenden, t ex 
planärenden.  
 
Status blommor till landsbygden  
Kostnader för sommarblommor är utredda. Ett årligt blombidrag föreslås 
att inrättas som kan nyttjas av föreningar på landsbygderna pga långa 
avstånd för skötsel. Vidare förankring behövs och politiskt beslut.    
 
Landsbygdsgruppens roll 
Kommunen har startat en landsbygdsgrupp som samordnar, samverkar 
och ger stöd i olika frågor som rör våra landsbygder. Gruppen består av 
tjänstepersoner från olika förvaltningar som träffas en gång i månaden. 
Landsbygdsgruppen är en väg in för föreningar, företagare och boende 
på landsbygderna. Mejladress är landsbygd@lulea.se 
 
Luleå kommun behöver tydliggöra rollen som Landsbygdsgruppen har. 
Hur ska arbetsgången se ut? Vilka frågor ska gå via landsbygdsgruppen?   
 
 

5. Övriga frågor 
-  

6. Nästa sammanträde Landsbygdsrådet 
23 september 2025 i Ängesbyn. Återkommer om lokal.  
 

7. Mötets avslutande 
 Mötet avslutas.  
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Förslag till Årets landsbygdsprojekt är utsett av Fredrik och Ulrika.    
 
På grund av att prisutdelning sker i augusti kommer presentation av 
vinnande projekt med motivering bifogas nästkommande 
minnesanteckningar för landsbygsrådet.  


  
Vinnare beslutas formellt på kommunstyrelsens sammanträde den 11 
augusti.   
 


4. Information/frågor från Lule Byaforum 
 
Remisser 
Landsbygdsforum bör anges som remissinstans i olika ärenden, t ex 
planärenden.  
 
Status blommor till landsbygden  
Kostnader för sommarblommor är utredda. Ett årligt blombidrag föreslås 
att inrättas som kan nyttjas av föreningar på landsbygderna pga långa 
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5. Övriga frågor 
-  


6. Nästa sammanträde Landsbygdsrådet 
23 september 2025 i Ängesbyn. Återkommer om lokal.  
 


7. Mötets avslutande 
 Mötet avslutas.  
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